

# إعلان فتح باب الترشح لعضوية مجلس إدارة شركة المجموعة للرعاية الطبية(شمعة) للدورة المقبلة (2024-2026)

إستناداً إلى قانون الشركات التجارية رقم (11) لسنة 2015 والمعدل بالقانون رقم (8) لسنة 2021 بتعديل بعض أحكامه، ولنظام حوكمة الشركات والكيانات القانونية المدرجة في السوق الرئيسية الصادر بقرار مجلس إدارة هيئة قطر للأسواق المالية رقم (5) لسنة 2016، وللنظام الأساسي للشركة، يسر مجلس إدارة شركة المجموعة للرعاية الطبية (شمعق) أن يعلن عن فتح باب الترشح لعضوية مجلس إدارة الشركة للدورة المقبلة لمدة ثلاث سنوات (2024-2026) وذلك لإنتخاب تسعة أعضاء من بينهم ثلاثة أعضاء مستقلين وستة أعضاء غير مستقلين، علماً أن باب الترشح سيكون مفتوحاً لمدة خمسة أيام عمل إعتباراً من الساعة 08:00 مساءً من يوم الخميس الموافق 15 فبراير 2024م "فترة الترشيح".

على كل شخص/مساهم تتوفر فيه شروط الترشح (الشروط العامة والخاصة) ويرغب في الترشح لعضوية مجلس إدارة الشركة للدورة الجديدة (2024-2026) استلام وتعبئة وتقديم طلب الترشح والذي يمكن الحصول عليه من المقر الرئيسي للشركة بمنطقة وادي السيل – شارع أحمد بن علي – مبنى المستشفى الأهلي – المبنى (ب) - مكتب أمينة سر مجلس الإدارة كما يمكن الحصول عليه عن طريق تحميله من الموقع الإلكتروني للشركة بعد تعبئتها وتوقيعها مرفقاً بها جميع الموقع الإلكتروني للشركة بعد تعبئتها وتوقيعها مرفقاً بها جميع المستندات المطلوبة، ولن تُقبل بأي حال من الأحوال أي طلبات تُقدم بعد إنتهاء فترة الترشيح.

### شروط الترشح لعضوبة مجلس الإدارة

## أولاً: شروط عامة للترشح ( يجب أن تتوفر في جميع المترشحين سواء لفئة الأعضاء المستقلين أو فئة الأعضاء غير المستقلين):-

- 1. ألا يقل عمر الشخص الطبيعي أو ممثل الشخص المعنوي عن واحد وعشرين عاماً، وأن يكون متمتعاً بالأهلية الكاملة.
- 2. ألا يكون قد سبق الحكم عليه بعقوبة جناية، أو في جريمة مخلة بالشرف أو الأمانة، أو في جريمة من الجرائم المنصوص عليها في المادتين (334)، (335) من قانون الشركات التجارية أو في جريمة من الجرائم المشار إليها في المادة (40) من القانون رقم (8) لسنة 2012 بشأن هيئة قطر للأسواق المالية، أو أن يكون ممنوعاً من مزاولة أي عمل في الجهات الخاضعة لرقابة الهيئة بموجب المادة (35 فقرة 12) من القانون رقم (8) لسنة 2012 المشار إليه، أو أن يكون قد قضى بإفلاسه، ما لم يكن قد رد إليه اعتباره.
- 3. ألا يكون المرشح (سواء كان شخص طبيعي أو شخص معنوي أو ممثل الشخص المعنوي) عضواً في مجلس إدارة أكثر من ثلاث شركات تقع مراكزها الرئيسية في الدولة، ولا أن يكون رئيساً لمجلس الإدارة أو نائباً للرئيس في أكثر من شركتين يقع المركز الرئيسي في الدولة، ولا أن يكون عضواً منتدباً للإدارة في أكثر من شركة واحدة مركزها الرئيسي في الدولة، ولا أن يجمع بين العضوية في مجلسي إدارتي شركتين تمارسان نشاطاً متجانساً.
  - 4. أن يتمتع الشخص الطبيعي أو ممثل الشخص المعنوي بمؤهلات وخبرات ومهارات متنوعة ومناسبة على المستوى الفردي والجماعي لأداء الدور المنوط به بشكل مني وفعال ومتكامل.
    - 5. أن يستوفي شروط ومتطلبات الترشح الخاصة بالفئة المترشح لها (فئة الأعضاء المستقلين/الأعضاء غير المستقلين).
    - 6. أن يقدم المستندات المطلوبة المذكورة في الجدول أدناه وذلك حسب نوع المرشح (شخص طبيعي/معنوي) وحسب فئة الترشح (الأعضاء المستقلين/الأعضاء غير المستقلين).

### ثانياً: شروط خاصة للترشح لفئة مقاعد الأعضاء غير المستقلين (ستة مقاعد):-

1. أن يكون مساهماً، ومالكاً لنسبة 0,25% على الأقل من أسهم الشركة ( 703,603 سهم – سبعمائة وثلاثة الآف وستمائة وثلاثة أسهم)، ويتم إيداعها لدى جهة الإيداع أو في أحد البنوك المعتمدة خلال ستين يوماً من تاريخ بدء العضوية، ويستمر إيداعها مع عدم قابليتها للتداول أو الرهن أو الحجز إلى أن تنتهي مدة العضوية، ويصدق على ميزانية آخر سنة مالية قام فها العضو بأعماله.

## ثالثاً: شروط خاصة للترشح لفئة مقاعد الأعضاء المستقلين (ثلاثة مقاعد): -

- 1. ألا يكون مساهماً ومالكاً لأسهم في الشركة.
- 2. ألا يكون ممثلاً لشخص معنوي يملك (5%) على الأقل من أسهم الشركة أو أي شركة من مجموعتها.
- 3. ألا يكون قد عمل بالإدارة التنفيذية العليا للشركة أو أي شركة من مجموعتها خلال السنة الماضية.
- 4. ألا تكون له صلة قرابة من الدرجة الأولى مع أي من أعضاء المجلس أو الإدارة التنفيذية العليا بالشركة، أو أي شركة من مجموعتها.
  - 5. ألا يكون عضو مجلس إدارة في أي شركة ضمن مجموعة الشركة.
- 6. ألا يكون موظفا خلال السنتين السابقتين لدى أي من الأطراف المرتبطة بالشركة أو بأي شركة من مجموعتها كالمحاسبين القانونيين، وكبار الموردين وألا يكون مالكا لحصص سيطرة لدى أي من
   تلك الأطراف خلال السنتين السابقتين.
  - 7. ألا تكون له تعاملات مباشرة أو غير مباشرة مع الشركة أو أي شركة من مجموعتها خلال السنتين السابقتين.

المستندات المطلوبة حسب نوع المرشح (شخص طبيعي/معنوي) وحسب فئة الترشح (الأعضاء المستقلين/الأعضاء غير المستقلين)							
خص المعنوي ممثل الشخص المعنوي	الشخص						
		✓	(النموذج رقم 1): طلب ترشح الشخص الطبيعي لفئة مقاعد الأعضاء المستقلين، متضمناً الإقرارات والتعهدات اللازمة				
		✓	(النموذج رقم 2): طلب ترشح الشخص الطبيعي لفئة مقاعد الأعضاء غير المستقلين، متضمناً الإقرارات والتعهدات اللازمة				
	✓		(نموذج رقم 3): طلب ترشح الشخص المعنوي لفئة مقاعد الأعضاء غير المستقلين، متضمناً الإقرارات والتعهدات اللازمة				
<b>✓</b>			(النموذج رقم 4) : بيانات ممثل الشخص المعنوي المرشح لفئة مقاعد الأعضاء غير المستقلين، متضمنا الاقرارت والتعهدات اللازمة من الممثل				
7//	✓		كتاب صادر من الشخص المعنوي بتسمية ممثله في عضوية المجلس في حالة الفوز بالعضوية (موقع من المخول بالتوقيع ومختوم بختم الجهة).				
<b>✓</b>		✓	شهادة حسن سيرة وسلوك سارية المفعول عند تقديمها أو الإقرار بتقديمها فور إعلان الفوز بالعضوية				
	✓	✓	شهادة حديثة بملكية أسهم ضمان العضوية والتعهد بإيداعها لدى جهة الإيداع خلال ستين يوماً من تاريخ بدء العضوية (فقط للمرشحين لفئة الأعضاء غير المستقلين)				
✓	✓	<b>✓</b>	إقرار بعدم الجمع بين المناصب التي يحظر الجمع بينها قانوناً أو بموجب نظام الحوكمة				
✓		✓	إقرار عدم تضارب المصالح				
	/ /	✓	إقرار وتعهد الإستقلالية (فقط للمرشحين لفئة الأعضاء المستقلين)				
✓		✓	إقرار وتعهد عام				
✓		✓	صورة من إثبات شخصية المرشح (البطاقة الشخصية بالنسبة للقطري، جواز السفر بالنسبة لغير القطري)				
	✓		صورة من السجل التجاري ساري المفعول أو ما يعادله + صورة من بطاقة قيد المنشأة للشخص المعنوي				
✓		✓	سيرة ذاتية تفصيلية وحديثة				

# <u>ملاحظات:-</u>

- يجب أن تقدم طلبات الترشح خلال ساعات العمل الرسمي للشركة ( 08:00 صباحاً 05:00 مساءً ) إعتباراً من يوم الأحد الموافق 11 فبراير 2024 وحتى نهاية ساعات العمل الرسمي بالشركة يوم الخميس الموافق 15 فبراير 2024.
  - لن تُقبل بأي حال من الأحوال أي طلبات مقدمة بعد إنتهاء فترة الترشيح.
- يُسلم أصل طلب الترشح بعد تعبئته بالكامل مرفقاً بها جميع المستندات المطلوبة إلى المقر الرئيسي للشركة بمنطقة وادي السيل شارع أحمد بن علي مبنى المستشفى الأهلي المبنى (ب) مكتب أمينة سر مجلس الإدارة.
  - ستتم عملية التصويت لإنتخاب أعضاء مجلس الإدارة خلال إجتماع الجمعية العامة العادية للشركة الذي سيعقد خلال الأربع أشهر الأولى من العام 2024.
- ستتم عملية التصويت لإنتخاب أعضاء مجلس الإدارة من قبل الجمعية العامة بالإقتراع السري ووفقاً لأسلوب التصويت التراكمي، وسيتم إجراء تصويت على فئة الأعضاء المستقلين وتصويت آخر لفئة الأعضاء غير المستقلين.
- ستقوم الشركة بالإفصاح للمساهمين من خلال الموقع الإلكتروني لبورصة قطر والموقع الإلكتروني للشركة عن القائمة النهائية لأسماء المرشحين المستوفين لشروط الترشح لعضوية مجلس الإدارة.
- ستقوم الشركة خلال إجتماع الجمعية العامة للشركة التي تنظر في أمر إنتخاب اعضاء مجلس الإدارة بتوفير القائمة النهائية بأسماء المرشحين بالإضافة إلى المعلومات الخاصة بمؤهلاتهم وخبراتهم العلمية والعملية من واقع سيرهم الذاتية.
  - للاستفسار أو لمزيد من المعلومات يرجى الإتصال على الأرقام التالية: 44898453

عبدالله بن ثاني بن عبدالله آل ثاني رئيس مجلس الإدارة

# Announcement of opening the nomination for the membership of Medicare Group's Board of Director for the next term (2024-2026)



In accordance with the Commercial Companies Law No. (11) of 2015, amended by Law No. (8) of 2021 amending some of its provisions, and the Governance Code for Companies & Legal Entities Listed on the Main Market that issued pursuant to Resolution No. (5) of 2016 of the Qatar Financial Markets Authority's Board of Directors, and the company's Article of Association, Medicare Group's Board of Directors (Q.P.S.C.) is pleased to announce the opening of nominations for membership in the Company's Board of Directors for the next term for a period of three-year (2024-2026) in order to elect nine members, including three independent members and six non-independent members. The nomination period will be open for five working days, starting from 08:00 AM on Sunday, February 11, 2024 until the end of the company's official working hours at 05:00 PM on Thursday, February 15, 2024, "the nomination period."

Any eligible person/shareholder who meets the nomination conditions (general and special conditions) and willing to apply for membership in the company's Board of Directors for the new term (2024-2026) must collect, complete and present the nomination application, which can be obtained from the company's main headquarters in the Wadi Al-Sail area - Ahmed Bin Ali Street - Al-Ahli Hospital Building - Block (B) - Secretary of the Board of Directors Office. The application can also be downloaded from the company's website <a href="www.medicare.com.qa">www.medicare.com.qa</a> or requesting it via the following email address <a href="goraishs@ahlihospital.com">goraishs@ahlihospital.com</a>
The original nomination applications shall be delivered to the company's headquarters after filling it out, signing it and attaching all the required documents. Any nomination applications submitted after the end of the nomination period will not be accepted under any circumstances.

#### Nomination conditions for membership in the Board of Directors

# First: General conditions for nomination (Must be met by all candidates, whether for the Independent members category or Non-independent members category):-

- 1. The age of the natural person or the representative of a legal entity, must not be less than twenty-one years old, and he must have full capacity.
- 2. Never have been sentenced to criminal penalty, or a crime against honor or integrity, or any of the crimes stipulated in articles (334) and (335) of Commercial Companies Law No. (11) of 2015 or in Article (40) of the Qatar Financial Markets Authority Law No. (8) of 2012, and have not been prevented from practicing any work in the entities subject to the Authority's jurisdiction under Article (35/ paragraph 12) of law No. (8) of 2012 referred to, and have not been ruled bankrupt, unless been rehabilitated.
- 3. The candidate (whether a natural person, a legal person or the representative of the legal entity) must not be a member of the board of directors in more than three companies with their principal offices in the State, nor to be a chairman or vice chairman of the board of directors in more than two companies with their principal office in the State, nor to be a managing director of more than one company with its principal office in the State, nor to combine two memberships of two companies exercising a homogenous activity.
- 4. The natural person or the representative of a legal entity must have diverse and appropriate qualifications, experiences, and skills at the individual and collective levels to perform the role assigned to the board members in a professional, effective, and integrated manner.
- 5. Must meet the nomination conditions and requirements for the category he is nominated for (Independent member category or Non-independent member category).
- 6. Must submit the required documents mentioned in the table below, according to the type of candidate (natural/legal person) and the category of candidacy (Independent member category/Non-independent member category).

### Second: Special conditions for candidacy for the category of Non-independent members seats (six seats):

1. A shareholder and owner of 0,25% at least of the company's shares (703,603 shares -Seven Hundred and Three Thousand Six Hundred and Two shares) which shall be deposited to the depository or in an accredited bank within sixty (60) days from the commencement of the membership. Such shares shall continue to be deposited and may not be traded, mortgaged or seizures until the end of the membership period and approve of the budget of the last financial year during which the board member undertook his business.

# Third: Special conditions for candidacy for the category of Independent members seats (3 seats):

- 1. Must not be a shareholder or owner of shares in the company.
- 2. Must not be a representative of a legal person that owns at least (5%) of shares of the company or any company of its group.
- 3. Has not been one of senior executive management of the company or any company of its group during the year preceding Board election.
- 4. Must not have a first degree relationship with any member of the Board of Directors or senior executive management of the company or any company of its group.
- 5. Must not be a Board member of any company within the company group.
- 6. Must not be an employee, during the two year preceding Board election, at any of the parties associated with the company or any of its group such as external auditors, and main suppliers, and must not had controlling shares in any such party during the two years preceding the Board election.
- 7. Must not have directly or indirectly, any dealings with the company or any company of its group during the two years preceding Board election.

The required documents mentioned in the table below, according to the type of candidate (natural/legal person) and the category of candidacy (Independent members category/Non-independent members category)						
	For Natural	For Legal person				
Required document	person	Legal person	Representative of the legal person			
(Form No. 1): Application for the nomination of the natural person for the category of Independent members seats, including the required declarations and undertakings	<b>✓</b>					
(Form No. 2): Application for the nomination of the natural person for the category of Non-independent members seats, including the required declarations and undertakings	<b>~</b>					
(Form No. 3): Application for the nomination of the legal person for the category of Non-independent members seats, including the required declarations and undertakings		~				
(Form No. 4): Information of the representative of the legal person nominated for the category of Non-independent members seats, including the required declarations and undertakings from the representative			<b>√</b>			
A letter issued by the legal person nominating its representative as a member of the Board in the event of winning membership (signed by the authorized signatory and stamped with the entity's seal)		<b>~</b>				
Good Conduct certificate valid upon submission or the candidate's undertaking of submitting it immediately upon announcing his win for membership	<b>√</b>		<b>√</b>			
A recent shareholder account statement showing ownership of the membership guarantee shares, and the candidate's undertaking of depositing it with the depository within sixty days from the date of the commencement of membership (this condition only applies to the candidate for the Non-independent member category)	<b>*</b>	<b>~</b>				
Declaration not to combine positions that are prohibited by law and Governance Code	✓	✓	✓			
Non conflict of interest Declaration	✓	/	✓			
Independence declaration and undertaking (this condition only applies to the candidate for the Independent member category)	<b>√</b>					
General undertaking	✓		✓			
A copy of the candidate's identity (ID card for Qataris, passport for Non-Qataris)	✓		✓			
A valid copy of the Commercial Registration (CR) or its equivalent and the Establishment Card for the legal person.		<b>√</b>				
A detailed and up-to-date CV	<b>✓</b>		✓			

# Notes:-

- Nomination applications must be submitted during the company's official working hours (08:00 AM 05:00 PM) starting from Sunday, February 11, 2024 until the end of the company's official working hours on Thursday, February 15, 2024.
- Any applications submitted after the end of the nomination period will not be accepted under any circumstances.
- The original nomination application must be submitted after filling it out and signing it, along with all the required documents, to the company's main headquarters in Wadi Al-Sail area Ahmed Bin Ali Street Al-Ahli Hospital Building Block (B) Secretary of the Board of Directors Office.
- The voting process to elect the Board of Directors members will take place during the company's ordinary general assembly meeting, which will be held during the first four months of 2024.
- The voting process to elect the Board of Directors members will be conducted by the General Assembly by secret ballot and according to the cumulative voting method. A vote will be held for the category of Independent members and another vote for the category of Non-independent members.
- The company will disclose to shareholders through the Qatar Stock Exchange website and the company's website the final list of names of candidates who meet the conditions for candidacy for membership in the Board of Directors.
- During the company's General Assembly meeting that is considering the matter of electing the Board of Directors members, the company will provide the final list of the names of the candidates in addition to information about their qualifications and academic and practical experience based on their CVs.
- For inquiries or more information, please call the following numbers: 44898453

Abdullah Bin Thani Bin Abdullah Al Thani Chairman of Board of Directors